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Protokół nr XXXIV/17 

z obrad XXXIV sesji Rady Gminy Stargard 

z dnia 30 listopada 2017 r. 

 

 

AD 1. SPRAWY REGULAMINOWE 

 

− OTWARCIE OBRAD XXXIV SESJI RADY GMINY STARGARD 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal dokonał otwarcia obrad XXXIV sesji Rady 

Gminy Stargard w dniu 30 listopada 2017 roku o godz. 10.00 

 

− STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych 

było 14 radnych, co stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 

Nieobecny Radny Józef Tracz – nieobecność usprawiedliwiona. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przywitał wszystkich przybyłych na obrady 

sesji: 

Wójta Gminy Kazimierza Szarżanowicza, 

Zastępcę Wójta Jerzego Makowskiego, 

Sekretarz Gminy Danutę Żygadło,  

Skarbnik Gminy Bernadetę Opasińską 
Radcę Prawnego Patrycję Rybak-Dębińską, 
Przedstawicieli prasy,  

sołtysów (lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal, poprosił wszystkich zebranych 

o uczczenie chwilą ciszy zmarłego Jerzego Wojciechowskiego, pierwszego Wójta Gminy 

Stargard oraz wieloletniego Przewodniczącego Rady Gminy Stargard. 

 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał porządek obrad XXXIV 

sesji Rady Gminy Stargard, jaki radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o terminie sesji, 

który przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

 − otwarcie obrad XXXIV sesji Rady Gminy Stargard 

 − stwierdzenie quorum 

 − przyjęcie protokołu Nr XXXIII/17 z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 

27 października 2017 r.  

 − zatwierdzenie porządku obrad 

2. Interpelacje radnych 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej własność gminy 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy gminy 

Stargard z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2018 r.” 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

2018 r. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji w sprawie 

podatku rolnego i deklaracji na podatek rolny 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 

9. Informacja o wykonaniu zadań w zakresie budowy i naprawy dróg, oraz przygotowania 

do zimy – wyjazd w teren 

Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

10. Ocena realizacji budżetu Instytucji Kultury 

Opinia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

11. Analiza wykonania budżetu gminy za 9 m-cy 2017 r. 

Opinia Komisji Rewizyjnej 

12. Wydatki bieżące urzędu gminy za III kwartały 2017 roku, w odniesieniu do 

analogicznego okresu roku 2016 

Opinia Komisji Rewizyjnej 

13. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Stargard w roku szkolnym 

2016/2017 

Sprawozdanie przedstawia Zastępca Wójta Jerzy Makowski 

14. Informacja na temat działalności wójta w okresie międzysesyjnym 

15. Informacja na temat działalności przewodniczącego rady gminy w okresie 

międzysesyjnym 

16. Odpowiedzi na interpelacje radnych 

17. Wolne wnioski i zapytania 

18. Sprawy różne 

19. Ustalenie terminu następnej sesji 

20. Zamknięcie obrad sesji 

 

− PRZYJĘCIE PROTOKOŁU NR XXXIII/17 Z OBRAD SESJI RADY GMINY STARGARD 
Z DNIA 27 PAŹDZIERNIKA 2017 R. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przystąpił do głosowania nad przyjęciem 

protokołu z obrad XXXIII sesji Rady Gminy z dnia 27 października 2017 r. bez 

odczytywania. 

Rada Gminy Stargard jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”, przyjęła protokół z obrad XXXIII 

sesji Rady Gminy z dnia 27 października 2017 r. 

 

− ZATWIERDZENIE PORZĄDKU OBRAD 

Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 14 głosami „za”, 

„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się” 0, przyjęła porządek obrad XXXIV sesji Rady Gminy 

Stargard i według tego porządku obradowała. 

 

AD 2. INTERPELACJE RADNYCH 

Interpelacje nie zostały zgłoszone. 

 

AD 3. PROJEKT UCHWAŁY Nr XXXIV/237/17 W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA 
ZAWARCIE KOLEJNEJ UMOWY DZIERŻAWY NIERUCHOMOŚCI STANOWIĄCEJ 
WŁASNOŚĆ GMINY 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 
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• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę Nr XXXIV/237/17 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy, która stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

 

AD 4. PROJEKT UCHWAŁY Nr XXXIV/238/17 W SPRAWIE UCHWALENIA „ROCZNEGO 
PROGRAMU WSPÓŁPRACY GMINY STARGARD Z ORGANIZACJAMI 
POZARZĄDOWYMI ORAZ PODMIOTAMI PROWADZĄCYMI DZIAŁALNOŚĆ POŻYTKU 
PUBLICZNEGO NA 2018 R.” 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę Nr XXXIV/238/17 w sprawie uchwalenia „rocznego programu współpracy 

gminy Stargard z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2018 r.”, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

AD 5. PROJEKT UCHWAŁY Nr XXXIV/239/17, W SPRAWIE UCHWALENIA GMINNEGO 
PROGRAMU PROFILAKTYKI I ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW ALKOHOLOWYCH 
ORAZ PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANII NA 2018 R. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę Nr XXXIV/239/17, w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 r., 

która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

AD 6. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIV/240/17 W SPRAWIE OKREŚLENIA WZORÓW 
FORMULARZY INFORMACJI W SPRAWIE PODATKU ROLNEGO I DEKLARACJI NA 
PODATEK ROLNY 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
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podjęła uchwałę Nr XXXIV/240/17 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji 

w sprawie podatku rolnego i deklaracji na podatek rolny, która stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

AD 7. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIV/241/17 W SPRAWIE ZMIAN BUDŻETU GMINY NA 
2017 R. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 

Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę Nr XXXIV/241/17 w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 r., która stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

AD 8. PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIV/242/17 W SPRAWIE ROZPATRZENIA SKARGI 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały, a następnie 

poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie stanowiska komisji w sprawie 

rozpatrzenia przedmiotowej skargi. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła stanowisko komisji 

odczytując uzasadnienie do powyższego projektu uchwały, w którym po przeanalizowaniu 

skargi złożonej przez Państwa Ewę i Jana Lachowicz odnośnie niezgodnej z prawem 

wycinki drzew i zawartej w związku z tym ugody dotyczącej wykonania ogrodzenia, które 

według skarżących nie spełnia ich oczekiwań, wypracowała stanowisko, uznając skargę za 

bezzasadną. 
Z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. 

projekt uchwały, uwzględniający stanowisko Komisji Rewizyjnej za bezzasadną i poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 14 głosami za, 

• 0 głosów przeciw, 

• 0 głosów wstrzymujących się, 
podjęła uchwałę Nr XXXIV /242/17 w sprawie rozpatrzenia skargi – uznając skargę złożoną 
przez Państwa Ewę i Jana Lachowicz jako bezzasadną, która stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

 

AD 9. INFORMACJA O WYKONANIU ZADAŃ W ZAKRESIE BUDOWY I NAPRAWY 
DRÓG ORAZ PRZYGOTOWANIA DO ZIMY – WYJAZD KOMISJI W TEREN 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Przewodniczącą Komisji 

Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu by przedstawiła opinie komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
przedstawiła opinię Komisji odnośnie informacji o wykonaniu zadań w zakresie budowy 

i naprawy dróg oraz przygotowania do zimy, odczytując protokół z wyjazdu komisji w teren, 

który odbył się w dniu 28 listopada 2017 r., w obecności pracownika Referatu Gospodarki 
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Komunalnej i Inwestycji Pani Beaty Wilk. Protokół z wyjazdu komisji w teren stanowi 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek, 

odczytując informacje na temat drogi gruntowej w Strachocinie oznaczonej, jako działka 

numer 49, która nie przebiega zgodnie z punktami geodezyjnymi, a po części przebiega 

w prywatnej działce, dopowiedziała, że na chwilę obecną jest zgoda właściciela działki, po 

której w części droga ta przebiega na korzystanie i przejazd do wiosny. Z przejazdu tego 

korzystają między innymi właściciele dalej położonych nowo zabudowanych działek, dlatego 

też może pojawić się problem i trzeba będzie tę drogę przenieść. 

Radny Mateusz Jarosz dołączając się do wypowiedzi Przewodniczącej Sylwii Więcek 

dopowiedział, że sytuacja wygląda podobnie po drugiej stronie tej działki drogowej i droga 

przebiega również w prywatnej działce. Poza tym Radny powiedział, że na pewnym odcinku 

droga ta jest zbyt wąska, ma 4,5 m szerokości, i będzie utrudniony dojazd do posadowionych 

tam budynków, większych pojazdów, takich jak choćby w celu odbioru odpadów 

komunalnych. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek, 

powiedziała, że rozwiązaniem mógłby być wykup pod poszerzenie drogi części gruntu 

działek od właścicieli działek sąsiednich, ale jak wynika z informacji przekazanej przez Panią 
Beatę Wilk na chwilę obecną takiej zgody nie ma. 

Ponadto Radny Mateusz Jarosz zabierając głos dodał, iż problem braku zgody w tym 

przypadku wynika z przeznaczenia w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 

działek sąsiednich pod zabudowę mieszkaniową oraz warunku wielkości ich powierzchni 

1000 m
2
 i linii zabudowy. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że gmina będzie musiała znaleźć 
rozwiązanie tego problemu i drogę trzeba będzie poszerzyć. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek, 
następnie odniosła się do stanu drogi przedłużenia ulicy Reymonta, na której zalegają duże 

ilości błota oraz do gorszego stanu części ulicy Spacerowej w Grzędzicach na odcinku od 

strony ulicy Gryfa. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w urzędzie przeanalizowała informację 
o wykonaniu zadań w zakresie budowy i naprawy dróg oraz przygotowania do zimy 

i informację przyjęła. 

Ponadto na zakończenie swojej wypowiedzi Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia 

Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek, poinformowała, że ze względu na tegoroczną 
pogodę i dużą ilość wód opadowych, sytuacja na drogach zwłaszcza tych gruntowych jest 

bardzo zła, poza tym w drodze powrotnej komisji okazało się, iż nieprzejezdna jest droga 

„betonka” z Klępina, część gminna została zalana przez rzekę Inę i z tego co wiadomo droga 

ta na dzień dzisiejszy jest zamknięta. 

Przewodnicząca Komisji zwróciła się również do Wójta z prośbą, by zanim przyjdzie zima 

naprawić te ubytki i w miarę możliwości wspomóc dodatkowymi środkami finansowymi 

w tych remontach.  

Następnie Radny Maciej Lipka zabierając głos w kwestii dróg, wspomniał, że zalana jest 

również droga w Żarowie prowadząca od strony lasku Reymontowskiego do Lubowa. Radny 

Maciej Lipka przypomniał o drodze w Żarowie za kościołem przy cmentarzu, która na 

dalszym jej odcinku, gdzie jest nowa zabudowa mieszkaniowa wymaga utwardzenia 

i oświetlenia. Radny zgłosił rozważenie wprowadzenia ograniczenia prędkości na odcinku 

drogi miedzy Żarowem, a Grzędzicami. Radny Maciej Lipka również wrócił do sprawy drogi 
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przedłużenia ulicy Reymonta, gdzie oprócz wcześniej wspomnianego zanieczyszczenia, 

zwrócił uwagę na fragment odcinka, który jest przewidziany do remontu, i związanego z nim 

problemu zalewania. Powiedział, iż w pierwszej kolejności przed remontem należałoby 

wykonać jego odwodnienia, a problem zalewania może determinować zabudowa sąsiednich 

działek i ponoszeniem ich poziomu wysokości. Radny zwrócił uwagę na kwestie oświetlenia 

tego odcinka drogi. Kolejno zwrócił uwagę na problem z zanieczyszczeniem działek 

położonych po prawej stronie patrząc od ulicy Reymonta, na których składowane są duże 

ilości różnego rodzaju zanieczyszczeń i poprosił, by przyjrzeć się temu problemowi. 

Kolejno głos zabrał Radny Mariusz Sikorski w sprawie fragmentu ulicy Spacerowej na 

odcinku od zjazdu z ulicą Gryfa prowadzącym na cmentarz, i możliwości utwardzenia 

materiałem pozyskanym z przebudowy ulicy Gryfa, gdyż dotychczasowe częściowe łatanie 

tego odcinka drogi nie przynosi efektów, i problem ten stale powraca, a chodzi o odcinek 

o długości ok. 160 metrów. 

Po wypowiedziach radnych w kwestiach potrzeb remontów dróg głos zabrał Wójt Gminy 

Kazimierz Szarżanowicz, który powiedział, że gmina nie nadąża z remontami i budową dróg 

w związku z rozbudową i budową domów. Wójt poddał kwestii problem rozbudowy na 

podstawie decyzji o warunkach zabudowy czy dobrze się stało, że wydano warunki 

zabudowy, czy można było nie wydawać decyzji i sporządzać miejscowe plany 

zagospodarowania przestrzennego, co z kolei wiązałoby się z wstrzymaniem zabudowy. 

Poinformował również, że wniosków oraz żądań od mieszkańców w sprawach remontów 

i budowy dróg jest bardzo dużo, wobec czego znając sytuację gmina staje przed wyborem, 

które inwestycje wybrać, to znaczy, co zrobić albo, czego nie robić. Ponadto podkreślił, że 

gmina postara się na miarę możliwości remontować drogi, a dobrym rozwiązaniem byłyby 

gruntowniejsze remonty krótszych odcinków, aby nie trzeba było robić stale napraw. 

Następnie głos w temacie dróg zabrała Radna Wiesława Kuśnierz, pytając Wójta o czas, 

jaki potrzebny jest na przejęcie drogi od powiatu na zasób gminy, ile trwa procedura. 

Wójt Gminy odpowiedział, że jest to zależne od stanu prawnego oraz trybu przejmowania, 

i wskazał, iż w przypadku gdy droga stanowi własność Skarbu Państwa w zarządzie Starosty 

procedura ta jest szybka, a przejęcie następuje w drodze decyzji komunalizacyjnej wydawanej 

przez Wojewodę. 

Radna Wiesława Kuśnierz, przypomniała o problemie dotyczącym drogi, o którym już 
wcześniej wspominała, a mianowicie drogi gruntowej, która była drogą powiatową – 

pomiędzy Warchlinem, a Poczerninem. Jest to droga prowadząca na cmentarz z miejscowości 

Warchlino. O problemie z tą drogą radna sygnalizowała jeszcze przed remontem drogi 

wojewódzkiej tak zwanej „betonki”, która jest zamknięta na czas remontu, a który jeszcze 

pewnie potrwa. Mieszkańcy Warchlina, aby dokonać pochówku na cmentarzu w Poczerninie 

muszą dojechać na cmentarz przez Małkocin do Stargardu i do Poczernina, ponieważ ta droga 

prowadząca na cmentarz jest nie przejezdna. Mieszkańcy zwracają się od lat do powiatu 

o udrożnienie tej drogi. Polecono im wykarczować drzewa, krzaki, a powiat zrobi resztę. 
A gdy mieszkańcy wykonali to, do czego się zobowiązali, powiat poinformował ich, że drogę 
przekazuje gminie. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, odpowiedział, że powiat jeszcze się z tym do gminy 

nie zwracał. 

Radna Wiesława Kuśnierz, w związku z powyższym pytała wobec tego, ile czasu jeszcze 

potrwa zanim droga ta przejdzie na zasób gminy, a następnie, jaki czas potrwa doprowadzenie 

jej do stanu używalności, ponieważ mieszkańcy czują się wobec tej sytuacji bezsilni. 
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Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

Jarosław Kornet, który powiedział, że jeżeli już zostanie ona przejezdna może pojawić się 
kolejny problem w postaci dziur na dalszym odcinku asfaltowej drogi powiatowej. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, potwierdził, iż mieszkańcy zwrócili się do powiatu 

o udrożnienie tej drogi. Poinformował, również, że gmina przejmie tę drogę dla dobra 

mieszkańców, ale po tym jak powiat dokona podstawowego remontu poprzez posypanie 

i utwardzenie. 

Przewodniczący Jarosław Kornet potwierdził, iż mieszkańcy włożyli dużo pracy by 

udrożnić tę drogę i usunąć zakrzaczenia oraz drzewa. 

Radna Wiesława Kuśnierz, powiedziała, że jest potrzebny tam ciężki sprzęt by usunąć 
zalegające głazy, ponieważ mieszkańcy nie mają takich możliwości, a resztę zrobiliby 

w czynie społecznym. Następnie na pytanie Przewodniczącego Rady o długość drogi 

wymagającej udrożnienia, Radna odpowiedziała, iż jest to odcinek o długości ok. 

1000 metrów. 

Radna Wiesława Kuśnierz, kolejno zapytała, na jaki okres gmina ma rękojmie od 

wykonawcy na remonty dróg gruntowych na przykład w postaci utwardzenia, posypywania. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że jeżeli chodzi o drogi gruntowe jest 

to okres jednego roku. 

Wobec braku zgłoszeń kolejnych uwag do powyższego tematu Przewodniczący Rady 

Gminy Edward Kosmal przeszedł do następnego punktu porządku obrad. 

 

AD 10. OCENA REALIZACJI BUDŻETU INSTYTUCJI KULTURY 
 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 

opinię Komisji do oceny realizacji budżetu Instytucji Kultury, w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty na posiedzeniu w dniu 28 listopada 2017 r., 

zapoznała się z analizą działalności Instytucji Kultury Biblioteki Publicznej Gminy Stargard. 

Komisja wyrażając swoją opinię, powyższą informację przyjęła. 

 

Radni uwag i pytań do ww. tematu nie zgłosili. 

 

AD 11. i AD 12 ANALIZA WYKONANIA BUDŻETU GMINY ZA 9 MC-Y 2017 R. oraz 
WYDATKI BIEŻĄCE URZĘDU GMINY ZA III KWARTAŁY 2017 ROKU, W ODNIESIENIU 
DO ANALOGICZNEGO OKRESU ROKU 2016 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda przedstawiła opinie Komisji 

odnośnie analizy wykonania budżetu gminy za 9 miesięcy 2017 r. oraz wydatków bieżących 

urzędu gminy za III kwartały 2017 roku, w odniesieniu do analogicznego okresu roku 2016 

w brzmieniu jak niżej  

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 29 listopada 2017 r., zapoznała się z analizą 
wykonania budżetu gminy za 9 miesięcy 2017 r. oraz wydatków bieżących urzędu gminy za 

III kwartały 2017 roku, w odniesieniu do analogicznego okresu roku 2016. 

Komisja wyrażając swoją opinię, powyższe informacje przyjęła bez uwag. 

 

Radni uwag i pytań do ww. informacji nie zgłosili. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 11.05 wznowił obrady sesji, 

po 15 minutowej przerwie. 
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AD 13. INFORMACJA O STANIE REALIZACJI ZADAŃ OŚWIATOWYCH GMINY 
STARGARD W ROKU SZKOLNYM 2016/2017 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Zastępcę Wójta Jerzego 

Makowskiego o przedstawienie sprawozdania – informacji o stanie realizacji zadań 
oświatowych Gminy Stargard w roku szkolnym 2016/2017. 

 

Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski poinformował, o ustawowym obowiązku 

sporządzenia i przedłożenia przedmiotowej informacji Przewodniczącemu Rady Gminy 

w terminie do 31 października, który to obowiązek jest realizowany od sześciu lat. 

Zastępca Wójta Gminy następnie poinformował o zmianach przepisów, jakie zostały nałożone 

na organy prowadzące, które nastąpiły od 1 września ubiegłego roku, a mianowicie 

obowiązku odbycia przez dzieci 6 – letnie rocznego przygotowania przedszkolnego oraz 

początku obowiązku szkolnego dla dzieci 7 – letnich. Ponadto z dniem 1 września został 

zniesiony obowiązek realizowania, tzw. godzin karcianych – zajęć odbywających się 
w ramach pracy nauczycieli, którymi są zajęcia dydaktyczne, wychowawcze, i inne zajęcia 

związane z przygotowaniem do zajęć i samokształceniem nauczycieli. Ustawa wprowadziła 

również zapisy, które powodują likwidację sprawdzianów w klasach szóstych od roku 

2016/2017 oraz nową podstawę programową wychowania przedszkolnego. 

Następnie Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski omówił przygotowaną informację o stanie 

realizacji zadań oświatowych Gminy Stargard w roku szkolnym 2016/2017 (informacja 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

W związku z brakiem pytań po omówieniu przez Zastępcę Wójta informacji 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał pismo dotyczące bazy szkolnej 

Szkoły Podstawowej w Strachocinie z informacjami o trudnych warunkach panujących w tej 

szkole, związanych z powierzchnią sal przeznaczonych do prowadzenia zajęć lekcyjnych, 

powodujących brak odpowiednich warunków do prowadzenia zajęć lekcyjnych oraz 

wychowania fizycznego – zajęcia odbywają się na holu szkoły, oraz problemów dotyczących 

pozostałych pomieszczeń takich jak sanitariaty czy kotłownia. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wobec braku pytań odnośnie 

powyższego pisma przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

AD 14. INFORMACJA WÓJTA GMINY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 
MIĘDZYSESYJNYM 

 

Radni otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą wykonania zadań przez Gminę 
w okresie międzysesyjnym oraz zestawienie Zarządzeń Wójta Gminy Stargard. Informacja 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz zabierając głos poinformował w uzupełnieniu 

do informacji, którą radni otrzymali, w jakich spotkaniach i uroczystościach uczestniczyli 

z Zastępcą Wójta Jerzym Makowskim, a mianowicie: 

− 30 października pasowanie na ucznia klasy pierwszej w szkole podstawowej w Sownie, 

− 7 listopada przeprowadzono konkurs na wolne stanowisko urzędnicze, wybrana osoba 

rozpocznie pracę od 1grudnia, 

− 9 listopada przeprowadzono nabór na wolne stanowisko urzędnicze, konkurs nie został 

rozstrzygnięty – kandydat nie spełniał wymagań, 
− 10 listopada w Gimnazjum Gminy Stargard odbył się uroczysty apel z okazji Święta 

Odzyskania Niepodległości, 

− 11 listopada w Kolegiacie NMP Wójt, Zastępca Wójta oraz Przewodniczący Rady Gminy 

uczestniczyli w uroczystej mszy z okazji obchodów rocznicy Odzyskania Niepodległości, 
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− 13 listopada odbyło się spotkanie sołtysów, 

− 16 listopada w Urzędzie Stanu Cywilnego odbył się jubileusz złotych godów małżeńskich, 

które obchodziło 16 par, oraz jedna z par obchodziła 64 rocznicę ślubu, 

− 18 listopada w szkole Podstawowej w Małkocinie odbył się turniej piłkarski 

zorganizowany przez Stowarzyszenie „Grzędzice Jutra” i WIR –Wiejska Inicjatywa 

Rozwoju, gdzie I miejsce zajęła szkoła z Ińska, II miejsce szkoła z Małkocina, III szkoła 

z Grzędzic, 

− 21 listopada w sali konferencyjnej zostało zorganizowane przez ZODR Barzkowice 

szkolenie dla rolników według projektu pod nazwa „Czysta Woda”, 

− 24 listopada w Domu Kultury Kolejarza odbyły się konsultacje społeczne pod nazwą 
Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa, w których uczestniczył Zastępca Wójta. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał, czy radni mają pytania 

do informacji Wójta Gminy. 

Radni nie zgłosili pytań do informacji Wójta Gminy. 

 

AD 15. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY NA TEMAT DZIAŁALNOŚCI 
W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał pismo Nadleśniczego 

Nadleśnictwa Kliniska kierowane do Przewodniczącego Rady Gminy Stargard, odnośnie 

uzyskania opinii Rady Gminy w sprawie określenia skorygowanego zasięgu lasów 

ochronnych. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał pismo odnośnie 

przepisów prawnych dotyczących wyrażenia opinii przez Radę Gminy w przedmiotowej 

sprawie i istnieniu dwóch możliwości wyrażenia tej opinii tj. podjęcia uchwały przez Radę 
Gminy lub braku inicjatywy uchwałodawczej tak zwanej „zgody milczącej”. 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że pozwolił sobie 

przekonsultować tę kwestię z Radnym Maciejem Lipką, ponieważ jest on leśnikiem. 

Przewodniczący Rady zaproponowałby ze względu na termin wyrażenia opinii, tj. w ciągu 

dwóch miesięcy od dnia wystąpienia o wyrażenie tejże opinii, który upływa w tym przypadku 

z dniem 13 grudnia 2017 r. nie podejmować inicjatywy uchwałodawczej i wyrazić „milczącą 
zgodę”, a następnie zapytał radnych czy są zastrzeżenia lub sprzeciw. Radni nie wyrazili 

sprzeciwu. 

 

AD 16. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH  
 

Brak interpelacji. 

 

AD 17. WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA 
 

Brak wolnych wniosków i zapytań. 
 

AD 18. SPRAWY RÓŻNE 

 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zwrócił się 
z zapytaniem do Wójta Gminy czy ma informację od Dyrektora MZK odnośnie transportu 

zbiorowego w miejscowości Smogolice, o którym była mowa na ostatniej sesji. 
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Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że na chwilę obecną czeka na 

ostateczną odpowiedź dyrektora MZK. 

 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
natomiast zapytała Wójta Gminy o informacje odnośnie obsługi dróg powiatowych zimą, 
która miała być przekazana radnym. 

 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz przyznał, że zapomniał by przygotować dla radnych 

tę informację, ale powiedział, iż postara się jak najszybciej przekazać tę informację. 
 

Następnie Radny Janusz Łojko zabierając głos zapytał odnośnie informacji wójta dotyczącej 

wykonania zadań przez Gminę w okresie międzysesyjnym, a mianowicie wyłonienia 

wykonawców na usługi drogowe w okresie zimowym czy jeden wykonawca do odśnieżania 

dróg będzie w stanie wykonać tę usługę na terenie całej gminy. 

 

Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że zgodnie z umową będzie musiał 

wykonać usługę i jednocześnie poinformował, iż jest wyłonionych dwóch wykonawców jeden 

na odśnieżanie i drugi na posypywanie dróg. 

 

Na pytanie Radnego Janusza Łojko czy problemy należy zgłaszać do gminy, Wójt Gminy 

Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że tylko i wyłącznie problemy należy zgłaszać do 

gminy. 

 

Kolejno Radny Janusz Łojko pytał o zmiany w wydatkach na drogi. 

 

Wracając do tematu informacji odnośnie obsługi dróg powiatowych zimą, Sekretarz Gminy 

poinformowała, że pracownik odpowiedzialny za drogi Pani Beata Wilk jest w dniu 

dzisiejszym na szkoleniu, a informacje miała rozesłać sołtysom, niemiej jednak informacja ta 

zostanie również przekazana radnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał, czy radni mają jeszcze sprawy 

różne. 

Radni nie zgłosili innych spraw, wobec czego Przewodniczący, przeszedł do kolejnego 

punktu obrad. 

 

AD 19. USTALENIE TERMINU NASTĘPNEJ SESJI 
 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podał termin zwołania XXXV sesji Rady 

Gminy Stargard i terminy posiedzeń komisji, a mianowicie: 

− XXXV sesja Rady Gminy Stargard odbędzie się w dniu 28 grudnia 2017 r. o godz. 10.00, 

− Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty oraz Komisja Rewizyjna 18 grudnia 2017 r. 

o godz. 8.00, 

− Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 20 grudnia 2017 r. o godz. 8.30. 

Ponadto w dniu 7 grudnia 2017 r. o godz. 8.00 odbędzie się posiedzenie stałych komisji rady 

gminy w celu dyskusji nad projektem budżetu gminy na rok 2018. 

Przed zakończeniem obrad sesji Skarbnik Gminy rozdała radnym projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 2018 oraz projekt uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2018 – 2028. 
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AD 20. ZAMKNIĘCIE OBRAD SESJI 
 

Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal wobec wyczerpania porządku 

obrad podziękował wszystkim za udział i o godzinie 11.55, zamknął obrady XXXIV sesji 

Rady Gminy Stargard. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

Edward Kosmal 

 

 

 

Protokołowała: 

Ewa Misztela 

 

 


